
 
 
ACTE  PLE ORDINARI 
DATA  30 DE NOVEMBRE DE 1998 
HORA  7 DE LA TARDA 

 
 
 
 
 
1Acta de 1.- Aprovació, 
 
 
      c 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Vist que els reunits són el total  de membres de l’Ajuntament 
en Ple, el Sr. President obre l’acte i s’entra a conèixer els 
afers inclosos en l’ordre del dia. 
 
 1.- APROVACIÓ DE L’ACTA DE LES SESSIONS: 13 D’OCTUBRE I   
         10 DE NOVEMBRE DE 1998 
 
Tothom manifesta que ha llegit les actes de les sessions. 
VOTACIÓ: FOREN APROVADES PER UNANIMITAT 
 

2.- DECRETS DE L’ALCALDIA 
 
Per ordre de l’Alcaldia es notifica a l’Ajuntament en Ple dels 
Decrets de l’Alcaldia dictats des de l’última sessió plenària 
fins avui. 
La Corporació se’n dóna per assabentada. 

ORDRE DEL DIA 
 
 

1.- Aprovació, si escau, dels 
esborranys de  les actes 
de: 13-10-98 i 10-11-98 

2.- Decrets de l’Alcaldia 
3.- Acord trasllat ple ordinari 
4.- Adjudicació construcció 

deixalleria 
5.- Contribucions especial del 

Balcó 
6.- Permuta de l’immoble de la 

carretera de Sentmenat 
7.- Concurs oficina bancària al 

Centre de Serveis 
8.- Prorroga Serveis de 

Recaptació 
  9.- Modificació pressupostària 
 10.- Plantilla 
 11.- Pressupost proper exercici 
 12.- Assumptes sobrevinguts. 
 13.- Suggeriments i preguntes. 
  

PRESIDENT: Il·lm. Alcalde 
Lluís M. Corominas 
 
-  Ramon Casadesús Pérez 
- Gemma Perich Vidal 
- Josep M. Serra Mercader 
- Antoni Mora Vergés 
- M. Dolors Ustrell Boada 
- Manel Martín Riera 
- Joan Fusté Badal 
- Anna Llobet Prat 
- Pilar Llaquet 
- Albert Alfonso Moreno 
- Rosa Massot Casadevall 
- Enric Falgueras Rabaseda 
- Jordi Permanyer Bellmunt 
- Francesc Deu Trullàs 
- Josep Gallès Villaescusa 
- Josep Rodés Girona 
  
- Juli Boadella Vergés 

Secretari 
- Pedro Villameriel 

Interventor 



 3.- ACORD TRASLLAT PLE ORDINARI 
 
Per acord de l’Ajuntament en Ple, de data 27 de juny de 1995, 
es fixaren les sessions del Ple, l’últim dimarts de cada mes,  
llevat períodes com Nadal, Setmana Santa etc. 
Vist que per circumstàncies de funcionament Corporatiu no ha 
estat possible la celebració de la sessió a la data que 
pertocava. 
A l’Ajuntament Ple es proposa l’adopció del següent 
ACORD: 
Traslladar el Ple ordinari al dilluns dia 30 de novembre. 
Defensa la proposta el Sr. Alcalde. 
VOTACIÓ: FOU APROVADA PER UNANIMITAT. 
     
 4.- ADJUDICACIÓ CONSTRUCCIÓ DEIXALLERIA 
 
És objecte de la present licitació la construcció d’una 
deixalleria mitjana (tipus B) amb una superfície construïda de 
2.225 m2 que tindrà zones a diferents alçades per a facilitar 
la funcionalitat del servei, i amb molls de descàrrega de 
contenidors per particulars. El projecte d’aquesta planar fou 
aprovat pel Ple passat, el del dia 21 de juliol, als efectes 
de sol·licitud de subvencions a la Junta de Sanejament i el 
Feder, via el Consell Comarcal. 
ATÈS que el Ple del dia 29 de setembre proppassat, acordà 
convocar concurs per a adjudicar les obres i a la convocatòria 
s’han presentat dues empreses: COMSA i TMA Grupo F. Sánchez, 
SL. 
Vist l’informe tècnic i la proposta de la comissió informativa 
a favor de la primera. 
ATÈS el que disposa l’article 86 de la Llei 13/95, de 18 de 
maig, de Contractes de les Administracions Públiques al 
respecte a la licitacions mitjançant concurs. 
A l’Ajuntament Ple es proposa l’adopció dels següents 
ACORDS: 
PRIMER.- Adjudicar les obres de construcció de la deixalleria 
del Pla de la Bruguera a COMSA, SA, per un import de 
28.913.000 pessetes, IVA inclòs. 
SEGON.- L’adjudicatari dipositarà la garantia definitiva que 
s’eleva a 1.155.600 pessetes, en el termini de 15 dies a 
comptar de la present notificació, i a la Tresoreria 
municipal. 
TERCER.- La inversió es considera el seu cost total, com 
despesa plurianual, amb el compromís de consignar la quantitat 
de 5.413.000 pessetes, en el pressupost de 1999. 
 Defensa la proposta el Sr. Ramon Casadesús dient que en 
aquest punt es proposa l’aprovació de l’adjudicació de les 
obres de construcció d’aquesta deixalleria, d’una superfície 
de 2.225 m2, en el Ple del dia 29 de setembre proppassat es va 
acordar convocar el concurs, s’hi ha presentat dues empreses, 
i a la vista de l’informe tècnic, avui es proposa aprovar 



l’adjudicació de les obres de la deixalleria del Pla de la 
Bruguera a l’empresa COMSA, SA, per un import de 28.913.000 
pessetes. 
Intervé el Sr. Alcalde per afegir que les obres d’iniciaran 
tant bon punt es faci l’acta de replanteig amb les aportacions 
fetes en les comissions i esperem que el mes de març estiguin 
les obres ja executades. 
Per grup socialista, la Sra. Pilar Llaquet diu que esperen que 
la inauguració d’aquesta deixalleria vagi acompanyada d’una 
bona i gran campanya d’informació de tots els vilatans, per 
veure s’hi d’una vegada per totes es pot acabar amb tots els 
abocadors incontrolats que hi ha al voltant de la zona 
industrial. 
Per ERC el Sr. Jordi Permanyer després de manifestar-se a 
favor diu que seria bo poder parlar-ne abans en una comissió, 
per poder saber exactament com funciona, que hi aporta el 
Consell Comarcal i quina campanya es fa per poder valorar si 
es considera suficient , si n’hi ha prou amb les aportacions 
de les institucions, o bé si   s’hi ha de destinar alguna 
complementaria per part de l’Ajuntament i fins i tot si es 
convoca un concurs amb les entitats ho empreses que s’hi 
dediquen especialment        
El Sr. Josep Rodés per IC després de manifestar-se a favor, 
pregunta si l’adjudicació només és per les obres de 
construcció. 
El Sr. Alcalde intervé dient que està previst: la setmana 
verda de l’any 1999 coincidirà amb deixalleria, residus i 
contenidors nous. Al ser una campanya conjunta amb 13 
deixalleries que es construeixen a la comarca, té una 
quantitat molt elevada de diners per dedicar a campanyes, i la 
intenció que hi havia des de la comissió comarcal de medi 
ambient, era de fer una part de campanya conjunta forta, 
inclòs a mitjans comarcals, etc.. però també després de 
destinar unes partides determinades per què els poguéssim 
adaptar a les campanyes que fes municipi per municipi.  
VOTACIÓ: FOU APROVADA PER UNANIMITAT. 
     
 
 5.- CONTRIBUCIONS ESPECIAL DEL BALCÓ 
 
Per acord de l’Ajuntament Ple de data 9 de juny de 1998, 
s’aprovà de manera inicial el projecte “d’incorporació del 
servei d’aigua potable de la urbanització el Balcó, al servei 
municipal”, redactat per SOREA, amb un import de 91.903.685 
pessetes, IVA inclòs. 
Vistes les converses que s’han anat mantenint amb el veïnat, 
amb la finalitat d’executar aquesta obra mitjançant 
contribucions especials. 
ATÈS el que disposa l’article 28 i següents de la Llei 
39/1988, de 28 de desembre, reguladora de les Hisendes Locals, 
sobre les contribucions especials. 



ATÈS el que disposa l’ordenança fiscal municipal sobre 
contribucions especials. 
A l’Ajuntament Ple es proposa l’adopció dels següents  
ACORDS: 
PRIMER.- Imposar contribucions especials, en l’àmbit del 
Balcó, per a la renovació i adequació de la xarxa d’aigua 
potable.  
SEGON.- La base imposable  de les contribucions especials serà 
el 90 per cent de totes les despeses que l’Ajuntament suporti 
per a la realització d’aquestes obres, essent el pressupost 
previst el de 91.903.685 pessetes i el de repartiment de 
82.713.317 pessetes. 
TERCER.- Aprovar definitivament el projecte tècnic redactat 
per SOREA. 
QUART.- Aprovar el padró de contribuents i els criteris de 
distribució, segons la redacció feta pels Serveis Tècnics 
municipals, que té en compte com a mòduls de repartiment : 
façana i superfície de la parcel·la segons l’article 9 de 
l’ordenança fiscal. 
CINQUÈ.- Notificar a cada subjecte passiu els mòduls de 
distribució i la seva quota individual, als efectes que en el 
termini d’un mes puguin presentar les al·legacions que estimin 
convenients. 
SISÈ.- Exposar aquest acord i el padró públic, amb igual 
període i idèntics efectes, a partir del corresponent Edicte 
en el Butlletí Oficial de la Província. 
SETÈ.- Indicar a tots els propietaris afectats que durant el 
termini d’exposició pública poden constituir-se en Associació 
administrativa de contribuents amb els requisits que demana 
l’article 37 de la Llei d’Hisendes Locals. 
VUITÈ.- Delegar a la Comissió de Govern, la gestió de les 
contribucions especials, en particular la resolució de les 
al·legacions o recursos que es presentin, amb la conseqüent 
alteració de les quotes contributives. 
NOVÈ.- Demanar el pagament del 25% com a bestreta de les 
contribucions especials, un cop acabat el període d’exposició 
pública, la resta s’exigirà en dos fraccions més, a mesura que 
s’executin les obres. El tercer i últim pagament tindrà 
caràcter de liquidació definitiva i s’ajustarà, el seu import, 
a la base imposable resultant. 
De cada pagament s’aprovarà prèviament el corresponent  padró 
per la Comissió de Govern que en farà notificació individual 
als contribuents. 
El Sr. Ramon Casadesús defensa la proposta mencionant que és 
la incorporació del servei municipal d’aigua potable de la 
urbanització el Balcó, el projecte ha estat redactat per SOREA 
i l’Ajuntament en el Ple del mes de juny  el va aprovar de 
manera inicial. Avui després de les converses amb els veïns 
amb la finalitat d’executar aquesta obra mitjançant 
contribucions especials, es proposa aprovar aquesta imposició 
de contribucions especials al Balcó, amb un base de 91 milions 



de pessetes, dels quals els veïns en pagaran 82.713.000 
pessetes, també aprovar el projecte de SOREA, el padró de 
contribuents, les notificacions i l’exposició pública que 
calgui. 
El Sr. Alcalde menciona que és important senyalar que hi ha 
més de 15 quilòmetres de xarxa nova i això representa adequar 
una xarxa que era molt deficitària. En els propers dies 
s’informarà veí per veí de la quota que li toca pagar, es 
donarà un període d’un mes perquè els veïns puguin manifestar 
el que creguin a dret i també poder detectar els errors de 
càlcul, si n’hi ha i, posteriorment, de manera definitiva 
se’ls hi comunicarà les quotes que tenen, un per un. Per tant 
aquest període que ara s’obre, esperem que el mes de febrer 
estigui resolt i després poder començar l’obra i tenir-la 
executada abans de l’estiu. 
Pel PSC la Sra. Pilar Llaquet  manifesta el vot a favor del 
seu grup i confia que la resposta dels veïns sigui positiva 
pel que fa al tema de les contribucions especials. 
A continuació per ERC el Sr. Jordi Permanyer també es mostra a 
favor i demana que abans de continuar endavant cal anar sobre 
segur pel que fa al percentatge de cobrament que es preveu. La 
nostra preocupació és que la majoria dels residents no estan 
empadronats a Castellar i que hi ha molts solars que encara no 
estan construïts. 
Segueix el Sr. Josep M Gallés  pel PP dient que votarà a favor 
i manifesta sobre els  pagaments, que ara es demana un 25 per 
cent de la quota i per la resta en dues fraccions més,  però 
seria convenient que els propietaris que tinguin les quotes 
més altes, si ho demanen, poder allargar el fraccionament. 
Finalment per IC el Sr. Josep Rodés després adherir-se als 
suggeriments dels grups polítics, es manifesta a favor. 
Intervé el Sr.  Alcalde tot dient: pel que fa als residents no 
empadronats i als solars sense edificar no creu que hi hagi 
problemes ja que les quotes són bastant similars  
per tots i els solars són de propietaris que els tenen per 
vendre. Sobre els ajornaments, si la causa es prou justificada 
se’ls hi ampliarà els ajornaments. 
VOTACIÓ: FOU APROVADA PER UNANIMITAT. 
 
 
 6.- PERMUTA DE L’IMMOBLE DE LA CARRETERA DE SENTMENAT 
L’Ajuntament de Castellar del Vallès és propietari de la finca 
de la carretera de Sentmenat núm. 32, per l’altre banda 
Protellar, SL, és el titular de la propietat veïna i a on té 
previst fer una promoció d’habitatges. 
L’Ajuntament estimant que és una oportunitat per a garantir 
l’ampliació dels equipaments que disposa en aquella zona, a 
més de contribuir a la seva remodelació. 
ATÈS que la Secretaria municipal ha informat que és conforme a 
dret l’alienació de bens patrimonials, com és el de al finca 
de la carretera de Sentmenat núm. 32, mitjançant permuta per 



trobar-se dins dels límits de valor que assenyala l’article 
47.1 del  Reglament del Patrimoni dels Ens Locals. També es 
conforme a dret la permuta de béns presents amb altres de 
futurs, quan la seva existència futura és presumible i 
determinable, com és el cas present, emparant-se en els 
articles 194.3 de la Llei Municipal i de Règim Local de 
Catalunya i 48.1 del Reglament del Patrimoni. 
A l’Ajuntament Ple es proposa l’adopció dels següents 
ACORDS: 
PRIMER.- Aprovar el conveni de permuta de la finca de 
titularitat municipal de la carretera de Sentmenat núm. 32 amb 
un futur local a construir per Protellar, SA, de 183 me amb 
les condicions i pati que es descriuen en el contracte. 
SEGON.- Facultar al Sr. Alcalde a elevar a públic aquest 
document i a quantes gestions siguin necessàries per a portar-
lo a bon terme. 
El Sr. Alcalde explica que ens van entrar un avantprojecte del 
solar i que es veí del local on s’hi ubiquen les oficines de 
SAUR que és de propietat municipal, s’han mantingut converses 
amb l’empresa que ha adquirit el solar de cal Trullas, els 
Serveis Tècnics van presentar valoracions sobre els metres  i 
l’acord que s’ha arribat és de permutar els metres de 
l’edifici de SAUR, per 183 m construïts al costat del pati de 
la ludoteca, sense l’ús a definir, segurament serà cultural o 
educatiu. 
Pel que fa a les oficines de SAUR, passaran al mateix carrer 
de Sala Boadella, en un local llogat per la pròpia empresa. 
Resumint ara es proposa aprovar el conveni de permuta amb tots 
els clausulats i facultar a l’Alcalde per la signatura de tots 
els documents que calguin perquè això es pugui portar a bon 
terme.  
En torn d’intervencions, la Sra. Pilar Llaquet pel PSC es 
manifesta d’acord amb aquesta permuta, i diu, sobre el 
conveni, la part que parla  dels acabaments que ens han de 
donar fets l’empresa constructora, perquè el sostre no hi és. 
El Sr. Alcalde diu que es refereix a la insonorització, perquè 
depèn de l’activitat que s’hi faci, el sostre ha de ser una 
manera o altre. Si l’activitat bàsicament és de dia , podem 
fer una acabament més senzill, però si hi ha una continuïtat a 
partir de la vuit de la tarda, evidentment l’acabament serà 
més costos. 
Continua per ERC el Sr. Jordi Permanyer , després de 
manifestar-se a favor demana que abans que es decideixi quin 
tipus d’activitat hi va, que se’n parli abastament.  
Pel PP el Sr. Josep Gallés també exposa el seu vot a favor. 
VOTACIÓ: FOU APROVADA PER UNANIMITAT. 
 
 

7.- CONCURS OFICINA BANCÀRIA AL CENTRE DE SERVEIS 
 



El Centre de Serveis té una realitat immediata amb l’inici de 
la seva construcció, que juntament amb altres instal·lacions, 
formaran una parcel·la d’equipament que donarà prestacions a 
les indústries del Pla de la Bruguera. Per a completar 
aquestes prestacions, es veu convenient disposar d’una oficina 
que faci les funcions de qualsevol entitat  financera. 
ATÈS el que disposen els articles 57, 60 i 61 del Reglament de 
Béns de les Corporacions Locals, pel que respecte a que: 
- l’ús privatiu, que porta sobre béns de domini públic, com és 

el cas present, quan implica la transformació o modificació 
i té caràcter permanent s’ha d’atorgar mitjançant concessió. 

- Les concessions s’han d’atorgar mitjançant concurs amb les 
garanties de publicitat i concurrència. 

- Que és facultat del Ple atorgar les concessions. 
Conseqüentment, a l’Ajuntament Ple es proposa l’adopció dels 
següents 
ACORDS: 
PRIMER.- Aprovar la convocatòria i les Bases del Concurs per a 
adjudicar local en concessió,  per tal d’instal·lar-hi serveis 
bancaris al Centre de Serveis. 
SEGON.- Disposar la publicació dels anuncis preceptius i 
notificar el present acord a totes les delegacions de banc o 
caixa amb presència a la nostra població. 
Defensa la proposta el Sr. Ramon Casadesús dient que seria 
convenient que el centre de serveis del Pla de la Bruguera 
contemplés la presència d’una oficina bancària per donar 
aquest tipus de servei a totes les activitats que es 
desenvolupin en aquella zona, per tant ja que es tracta d’una 
propietat municipal, la instal·lació d’una oficina d’aquest 
tipus ha de ser per mitjà d’una concessió, i és per això que 
es proposa aprovar la convocatòria i les bases del concurs.  
En torn d’intervencions el Sr. Jordi Permanyer diu que el seu 
vot serà a favor però a la vista del projecte 40 m2 trobem que 
són pocs. 
El Sr. Alcalde intervé per explicar que hi ha la possibilitat 
d’ampliar-los si l’empresa assumeix el cost de l’ampliació. 
VOTACIÓ: FOU APROVADA PER UNANIMITAT. 
 
 
 8.- PRORROGA SERVEIS DE RECAPTACIÓ 
 
ANTECEDENTS: 
I.- L’Ajuntament de Castellar del Vallès, des de l’any 1976 té  
contractat, amb el Sr. Bienvenido Moreno Montoro, el Servei de 
Recaptació Municipal, en els seus períodes voluntari i 
executiu. 
II.- L’Ajuntament de Castellar del Vallès en sessió del dia 21 
de desembre de 1993, va resoldre prorrogar fins el 31 de 
desembre de 1998, el contracte subscrit amb el Sr. Bienvenido 
Moreno Montoro. Pròrroga contractual que va ésser formalitzada 
en contracte administratiu. 



III.- La clàusula IV del contracte estableix que el seu 
venciment, podrà ésser prorrogat per un altre període d’igual 
durada, per conformitat de l’Ajuntament i l’adjudicatari, 
mitjançant acord exprés del Ple Corporatiu. En l’acord s’hi 
podran incloure modificacions que afavoreixin a l’Ajuntament o 
al Servei. 
IV.- A la vista de la Disposició transitòria 9ª del TRRL és 
aconsellable estudiar la fórmula més idònia per a la seva 
gestió, entre les que es troba, a més a més de les formes de 
gestió directa, la del contracte de col·laboració. 
Qualsevol de les formules a elegir requereixen un profund 
estudi per part de la Corporació, donat que està considerada 
imprescindible el manteniment dels alts percentatges 
recaptatoris actuals. La seva conseqüència pot ser la 
conveniència de reorganitzar  l’àrea econòmica, així com la 
instal·lació d’un sistema informàtic més modern, potent i 
integrador. 
A la vista dels anteriors raonaments és evident la necessitat 
d’autoritzar una pròrroga  de l’actual contracte amb el 
Recaptador fins que no s’adopti la decisió definitiva sobre la 
forma de gestió de l’esmentat servei per la nova Corporació. 
Durant l’esmentat període el Tresorer tindrà competències 
decisòries en tots els actes que signifiquin exercici 
d’autoritat a tenor del que disposa l’article 92.2 de la  
LRBRL. 
V.- Tenint en compte que l’1 de gener de l’any 2.002 entre en 
vigor l’EURO i per tant serà obligatòria la substitució dels 
actuals rebuts en paper i pessetes per altres en euros i molt 
possiblement en suport informàtic, es considera dita data com 
la més apte per a la finalització de la pròrroga del 
contracte. 
      
CONSIDERACIONS DE DRET: 
Vist que la Llei 25/1998, de 13 de juliol, de modificació del 
Règim legal de Taxes Estatals  i Locals, ha modificat la Llei 
d’Hisendes Locals, en la transformació de molts preus públics 
en taxes, amb la conseqüent adaptació dels serveis a aquestes 
figures impositores. 
ATÈS el que disposa la clàusula IV sobre la possibilitat de 
pròrroga contractual i l’informe del Secretari de la 
Corporació, conforme la Disposició Transitòria 9ª del Reial 
Decret Legislatiu 781/1986, de 18 d’abril, disposen que els 
actuals Recaptadors contractats continuïn en l’exercici de les 
seves funcions durant la vigència dels contractes establerts, 
els quals podran ésser  prorrogats de mutu acord amb la 
salvetat del caràcter executiu . Disposició transitòria que es 
pot considerar plenament vigent, doncs no ha estat derogada 
per la Disposició Derogatòria de la Llei 39/1988, de 28 de 
desembre, reguladora de les Hisendes Locals. Tot això sens 
perjudici de les necessàries  adaptacions. 
A l’Ajuntament Ple es proposa l’adopció dels següents 



ACORDS: 
PRIMER.- Prorrogar amb efectes des del 1r de gener de 1999, el 
contracte subscrit amb el Sr. Bienvenido Moreno Montoro  per a 
la prestació del Servei de Recaptació Municipal . La pròrroga 
aquí autoritzada s’estableix pel termini de tres anys a 
comptar des del dia 1 de gener de 1999 finalitzant el 31 de 
desembre del 2001. 
SEGON.- S’introdueix la següent modificació: Durant el període 
de prorroga el Tresorer tindrà competències decisòries en tots 
els actes que signifiquin exercici d’autoritat a tenor del que 
es disposa en l’article 92.2 de la LRBRL. 
TERCER.-  Aquesta prorroga és amb la finalitat d’estudiar les 
necessàries adequacions del Servei de Recaptació, sense 
perjudici de les facultats previstes en la clàusula IV del 
contracte: la prorroga o la introducció de modificacions que 
afavoreixin l’Ajuntament o el Servei, amb acord exprés de les 
parts. 
Defensa la proposta el Sr. Antoni Mora destacant alguns 
aspectes de la proposta, i d’entre ells el període que s’obra 
per tal d’estudiar quina de les possibles per portar el servei 
de recaptació és la més idonea. 
El Sr. Alcalde intervé per afegir que tot i que estem 
convençuts que el servei és bo, en aquest període, intentarem 
que tots coincidim amb això. 
En torn d’intervencions pel PSC  la Sra. Rosa Massot manifesta 
el vot a favor del seu grup, a l’espera que durant aquest 
termini s’estudiï la millor formula possible. 
Per ERC el Sr. Francesc Deu  intervé tot dient que el seu vot 
serà d’abstenció  ja que el presentar la renovació de la 
prorroga un mes abans del seu acabament no és la manera més 
correcta, han variat molt les condicions del contracte 
inicial, el padró és més alt, els serveis informàtics han anat 
evolucionant i totes aquestes coses segurament disminueixen 
els costos fixes i en aquesta revisió en cap moment es fa 
menció que s’hagi fet cap revisió de les clàusules econòmiques 
de la concessió.  
Pel PP el Sr. Josep Gallés es mostra a favor. 
VOTACIÓ: FOU APROVADA PER MAJORIA ABSOLUTA, AMB EL SEGÚENT 
RESULTAT: 
           

Vots a favor: QUINZE(15)dels regidors de CiU,PSC,PP i IC. 
 Vots en contra :  CAP ( 0) 
 Abstencions: DUES (2) dels regidors d’ERC 
 
 9.- MODIFICACIÓ PRESSUPOSTÀRIA 
 
ATÈS que s’ha procedit a fer un estudi dels crèdits 
pressupostaris, tant d’ingressos com de despeses per tal de 
preveure les possibles desviacions a final de l’exercici.  
ATÈS que es considera necessari modificar els crèdits de 
varies partides de despeses per import de 37.350.000 de 



pessetes, per tal de fer front a compromisos adquirits  així 
com a la gestió ordinària dels serveis municipals.  
ATÈS  que cal reforçar la partida de l’Escola Botafoc per 
atendre despeses finals. ATÈS que s’ha d’incorporar l’obra 
Enllumenat a Sant Feliu del Racó 1ª .Fase,  amb una subvenció 
de la Generalitat de Catalunya PUOSC 98 de 3.500.000 pessetes. 
ATÈS que es proposa com a finançament dels esmentats augments 
l’aplicació de baixes en despesa per import de 15.850.000,- de 
pessetes, acreditant que les esmentades baixes no repercutiran 
en la prestació dels serveis municipals afectats. 
ATÈS que es proposa modificar les partides d’inversió de 
Mobiliari urbà i Places (arbrat). 
ATÈS que es proposa finançar l’esmentat augment en aplicació 
del que disposa l’article 36 1b) del Reial Decret 500/1990, de 
20 d’abril, , amb els majors ingressos de l’Impost d’Obres pel 
total de 18.000.000 de pessetes. 
ATÈS  que a la partida Obres Carretera de Sentmenat 
existeix sobrant de consignació. 
Vist l’ informe de l’Interventor. 
Vist el que disposa la Llei 39/88 de 28 de desembre i RD 
500/1990, de 20 d’abril, es proposa a l’Ajuntament Ple 
l’adopció dels següents 
ACORDS: 
PRIMER.- Aprovar l’expedient núm. 4 de modificacions i crèdits 
extraordinaris al Pressupost de 1.998 d’acord amb el següent 
detall : 
  
 AUGMENTS EN DESPESA: 
 

PARTIDA CONCEPTE PESSETES  
0,451,48900 SUBVENCIONS CULTURA 1.000.000  
2,511, VEHICLE BRIGADA 

D'OBRES 
   350.000   

2,511,60123 ENLLUMENAT S.FELIU 
DEL RECO 

8.000.000   

3,422,48900 UBVENCIONS ENSENYAMENT 3.000.000   
10,121,22000 DESPESES D'OFICINA 2.000.000   
11,322,62210 ESCOLA BOTAFOC 3.000.000   
13,121,21200 CONSERVACIÓ IMMOBLES 1.000.000   
13,511,22109 MATERIALOBRES I SERVEIS 14.000.000  
13,511,62500 MOBILIARI URBÀ 4.000.000   
14,455,22109 MATERIAL TÈCNIC 1.000.000   
   

37.350.000  
 

BAIXES EN DESPESA: 
    
2,511,60105 CARRETERA SENTMENAT 4.500.000   
5,533,60115 PLACES ARBRAT 4.000.000   
6,452,22100 ELECTRICITAT ESPORTS 2.000.000   
8,011,31100 COMISSIONS NOUS 

PRÉSTECS 
1.500.000   



8,011,31002 INTERESSOS B.C.L. 2.500.000   
8,011,31003 INTERESSOS 

OP.TRESORERIA 
1.350.000   

   
15.850.000  

 
21.500.000 

    
AUGMENTS D'INGRESSOS 
    
28201 IMPOST D'OBRES 18.000.000      
75508 SUBVENCIÓ PUOSC98-

S.FELIU 
3.500.000   

21.500.000 
       

 
TERCER.- Autoritzar el canvi de destinació de la baixa de les 
obres de la Ctra. De Sentmenat i aplicar  l’import  a la 
partida Enllumenat Sant Feliu del Racó 1ª Fase, i de l’obra 
Places (arbrat) i aplicar a l’obra mobiliari urbà. 
QUART.- El present expedient s’exposarà al públic en la forma 
i terminis establerts per la Llei 39/88 i RD 500/1990. 
El Sr. Alcalde proposa en primer lloc la introducció de la 
deixalleria amb un import de 28.900.000 pessetes, el desglós 
del finançament seria a càrrec del Consell Comarcal  en FEDER 
16 milions, 8’5 milions a càrrec de la Generalitat de 
Catalunya  i la resta a càrrec de l’Ajuntament . 
Continua explicant la resta de la modificació i diu que veient 
com liquidarem el pressupost farem la modificació; en aquest 
moment sabem per les dades que tenim d’ingressos i de 
despeses, quines partides necessiten diners, quines no,  i es 
preveu un superàvit en la línia dels anys anteriors. La 
majoria són partides que s’ajusten perquè estan vinculades a 
nivell comptable. 
De les baixes en despeses destacar, la carretera de Sentmenat, 
part de l’arbrat, amb part de l’electricitat i en els 
interessos dels préstecs, per tant tot això fa una operació 
que quadra en 21.500.000 de pessetes més els augments que ja 
en aquest moment tenim amb ingressos d’obres i 3.500.000 de 
pessetes de la Generalitat. 
S’obra un torn d’intervencions amb la Sra. Rosa Massot pel PSC 
tot manifestant la seva abstenció seguint la línia d’altres 
acords. 
Per ERC es manifesten en igual sentit . 
A continuació intervé el Sr. Josep Gallés pel PP i diu en 
primer lloc, que la seva postura serà l’abstenció, i continua 
fent observacions sobre algunes de les partides. 
Per acabar intervé el Sr. Josep Rodes  tot manifestant la seva 
abstenció. 
Pren la paraula el Sr. Alcalde tot fent alguns aclariments i 
pel que fa al  tema de material d’obres i serveis val a dir 
que és una partida vinculada amb tot el material que es fa 
servir de totes les regidories. 



VOTACIÓ: FOU APROVADA PER MAJORIA ABSOLUTA, AMB EL SEGÚENT 
RESULTAT: 
           

Vots a favor : NOU (9) dels regidors de CiU 
 Vots en contra : CAP (0) 
 Abstencions:VUIT (8) dels regidors del PSC, ERC, PP i IC. 
 

10.- PLANTILLA 
 
ATÈS que els articles 90 de la Llei 7/1995, de 2 d'abril, 
reguladora de les bases del règim local, 126 i 127 del Reial 
decret legislatiu 781/1986, de 18 d'abril, determinen que les 
Corporacions locals aprovaran anyalment en ocasió del 
pressupost, la plantilla de personal que comprendrà tots els 
llocs de treball degudament classificats, reservats a 
funcionaris i a personal laboral i eventual i que els articles 
126 i 127 del Reial decret legislatiu 781/86, de 18 d'abril, 
contenen els principis informadors per a l'elaboració de les 
Plantilles així com el procediment per a la seva aprovació. 
L'Alcalde-President, a l'Ajuntament Ple proposa l'adopció dels 
següents 
ACORDS: 
PRIMER.- Aprovar la plantilla orgànica d'aquest Ajuntament per a 
l'any 1998 que es conté en la documentació annexa a aquest 
dictamen i que forma part del mateix, comprenent el detall  
d'aquesta plantilla orgànica, els següents apartats: 
 
A) places de funcionaris de carrera classificades en escales i 
sots-escales. 
B) places reservades a personal de confiança o assessorament 
especial  

  C) llocs de treballs subjectes a la legislació laboral. 
 
SEGON.- Trametre còpia de la plantilla a la Comunitat Autònoma 
de Catalunya i disposar la seva publicació íntegra al Butlletí 
Oficial de la Província. 
Defensa la proposta el Sr. Ramón Casadesús explicant que ara 
només es presenta la plantilla per a l’any 1999 amb la relació 
nominal. 
En torn d’intervencions pel PSC la Sra Pilar Llaquet exposa 
que per poder valorar la necessitat o no del personal hauríem 
de tenir la valoració dels llocs de treball.  
Creiem que hi continua havent una gran dosi d’improvisació i 
hi manca capacitat per organitzar amb eficàcia les feines,  
per organitzar els professionals o els tècnics les seves 
regidories amb un responsable que hauria de vetllar per 
aconseguir les objectius fixats, s’hauria de valorar la feina 
feta amb els treballadors, s’hauria de tenir clar qui és el 
que ha d’organitzar i coordinar la feina de cada dia i no 
entrar en contradiccions, veiem que tot això ajudaria a 
optimitzar al màxim la feina de tothom,  el número de 



treballadors cada any va augmentant i moltes feines continuen 
sense solucionar-se. Per exemple, manteniment de voreres o 
altres desperfectes a la via pública, vetllar pel compliment 
de les diferents ordenances, respostes a queixes de ciutadans, 
etc., no donarem mai la culpa als treballadors, en tot cas per 
nosaltres sempre serà l’equip de govern qui no sap fer rutllar 
prou bé aquesta màquina.  
L’any passat ja vàrem parlar d’un gerent o un cap de personal, 
això ho hem anat recordant, ara ho tornem a fer, doncs estem 
convençuts que podria ser una solució força coherent per una 
Vila com la nostra que cada cop va creixent més, i a més a més 
si tenim en compte que aquest Ajuntament es governa amb una 
estructura patriarcal representada per l’ Alcalde que cada cop 
més assumeix responsabilitats       
supramunicipals, doncs bé precisament aquesta plaça no està 
contemplada. Tampoc estem d’acord amb els criteris de selecció 
de personal ni amb les bases que, al nostre entendre no 
contemplen en molts casos la igualtat d’oportunitats per tots 
els que es presenten. 
Per acabar manifesta l’abstenció del seu grup 
Continua per ERC el Sr. Francesc Deu i després de manifestar 
la seva abstenció diu que tampoc tenen la valoració dels llocs 
de treball i considerem que es continua contractant molt a la 
lleugera i aquest personal contractat temporalment acaben 
anant a concurs amb unes avantatges, per tant entenem que, 
encara que siguin temporers han de passar necessàriament pels 
concursos per què hi hagi una igualtat d’oportunitats. No es 
cap retret per les persones que han accedit a aquests llocs, 
per què considerem que moltes d’elles són molt vàlides. Per 
altra banda ja vam manifestar en la comissió corresponent, 
diferents criteris entre els  quals, ens sembla que hi ha 
llocs de treball i que no se’n treu suficient partit, també en 
moltes ocasiona hem suggerit l’idea d’un gerent per organitzar 
una mica millor tot aquest tema i pensem que s’ha d’anar cap 
aquest camí. 
Pel PP intervé el Sr. Josep M Gallés i manifesta la seva 
abstenció en base a les exposicions fetes pels grups polítics 
anteriors. 
Finalment per IC el Sr. Josep Rodés es manifesta en igual 
sentit: 
El Sr. Alcalde intervé per contestar algunes de les 
intervencions fetes. Pel que fa al tema del gerent, tots hi 
estem d’acord que des de l’any 1991 fins ara hi ha hagut un 
procés d’adaptació, per tant l’empresa s’ha dotat una 
organització flexible, capaç de respondre al que el ciutadà 
podria demanar; de tota manera aquest procés no s’ha acabat, 
s’ha obert un període per dos anys, amb els caps d’àrea per 
tal d’arribar a concloure de responsabilitat, qualitat, 
eficàcia que s’han iniciat després de la darrera valoració de 
treball. Es un procés que busca racionalitzar els processos 



interns i les relacions amb el ciutadà, en aquest procés hi 
entraria la figura del gerent. 
I per acabar mencionà que les facultats de contractació amb 
personal temporer ens dotem d’aquelles que ens dóna la llei. 
En torn de replica intervé el Sr. Francesc Deu per ERC i diu 
que aquesta reestructuració interna hauria d’utilitzar 
mecanismes de participació perquè considerem que els 
treballadors de l’Ajuntament  hi tenen moltes coses a dir, i 
potser, aprofitant que hi ha un nou comitè, a part de vetllar 
per les condicions laborals dels treballadors, també ho hauria 
de fer per què aquestes coses funcionessin interiorment i des 
d’aquí els demanem que vagin en aquesta línia. 
VOTACIÓ: FOU APROVADA PER MAJORIA ABSOLUTA, AMB EL SEGÚENT 
RESULTAT: 

 
Vots a favor: NOU(9) dels regidors de CiU. 

 Vots en contra:  CAP  (0) 
 Abstencions:  VUIT (8) dels regidors PSC, ERC, PP i IC 
 
 

11.- PRESSUPOST PROPER EXERCICI. 
 
Vist l’expedient tramitat per a la confecció del projecte de 
pressupost general per a l’any 13  999 i les seves Bases 
d’Execució, d’import 1.510.000.000 pessetes, a l’Ajuntament 
Ple es proposa l’adopció dels següents 
ACORDS: 
PRIMER.- Aprovar inicialment el pressupost general per a 
l’exercici de 1999, d’import 1.510.000.000 de pessetes, que 
desglossat per capítols ofereix el següent detall: 
 INGRESSOS 

a) Operacions corrents: 
CAP. I.-   Impostos directes .................   669.800.000 
CAP. II.-  Impostos indirectes ...............    62.500.000 
CAP. III.- Taxes i altres ingressos .......... 373.700.000 
CAP  IV.-  Transferències corrents .......... 399.800.000 
CAP. V .-  Ingressos patrimonials ............    4.200.000 
 

b) Operacions de capital 
CAP. VI.-  Alienació d’inversions reals ..... - - - - - - - -  
CAP. VII.- Transferències de Capital........  - - - - - - - -  
CAP. X.-   Variació de Passius Financers....  - - - - - - - - 

                       
TOTAL INGRESSOS   1.510.000.000   

 
 DESPESES 

a)  Operacions corrents: 
CAP. I.-   Remuneracions de personal ........      579.571.000 
CAP. II.-  Compra béns corrents i serveis....     660.655.000 
CAP. III.- Interessos .......................       60.000.000 
CAP  IV.-  Transferències corrents ..........    55.700.000 



c) Operacions de capital 
CAP. IX.-  Variació de passius financers ....       154.074.000 
                                                _____________           
                           TOTAL DESPESES        1.510.000.000 
                                                                         
SEGON.- Aprovar inicialment les bases d’execució de l’indicat 
pressupost, que en el seu article 6e, es faculta al Sr. 
Alcalde per a la tramitació d’operacions de crèdit per import 
de 272.000.000 de pessetes, per fer front al finançament 
parcial del programa d’inversions. 
TERCER.- Aprovar el programa d’inversions que s’incorporarà 
progressivament al pressupost, mitjançant modificacions 
pressupostàries i en funció de l’estat d’ingressos. 
QUART.- Exposar-ho al públic, per un termini de quinze dies 
hàbils, a efectes d’examen i reclamacions i considerar-ho 
definitivament aprovat si, al finalitzar el termini 
d’exposició, no s’ha presentat cap tipus de reclamació. 
CINQUÈ.- Actualitzar les retribucions del personal polític, 
dietes d’assistència i ajuts a grups polítics segons l’augment 
previst en el pressupost. 
Defensa la proposta el Sr. Antoni Mora tot dient que el 
pressupost que es presenta puja la quantitat de 1.510 milions 
de pessetes, en el capítol d’ingressos cal destacar 
l’increment de la major aportació de les taxes, i per la resta 
d’ingressos es manté la tònica d’aquest 4 anys ens els que els 
ingressos han pujat sempre per sota la inflació. 
El capítol de despeses és si fa no fa com l’any anterior, i a 
personal s’hi destinarà el 38 per cent d’aquest 1.510 milions 
de pessetes. 
El Sr. Alcalde  intervé per ampliar la intervenció, i menciona 
sobre la part ordinària  el manteniment de la política 
pressupostària dels darrers anys, per tant un política 
coherent amb una certa moderació alhora de pressupostar. Mai 
hem estat per sota de les previsions d’ingressos, per tant 
seguim aquesta política de moderació, i també destacar que 
estem en l’últim any pressupostari, i hem mantingut dins d’uns 
límits molt raonables l’endeutament, que en aquests moments 
està entre el 13% i 14% , es va començar la legislatura al 
voltant del 12% i per tant no hem ni arribat al 15%, tal i com 
sabeu el límit legal està al 25% i que en aquest moment, 
després d’haver fet un esforç pressupostari estem al voltant 
del 14%, val la pena destacar-lo: 
Estem per sobre del 1.100 milions de deute, aquest any, per 
primera vegada amortitzarem 154 milions i això és un punt a 
destacar. Tots els referents que tenim dels altres municipis 
ens dona una situació envejable, i tenim el 40% de la cartera 
de l’Ajuntament, que venç el 2.002, per tant la cartera de 
deute de l’Ajuntament venç en 4 exercicis, això és molt 
important, la majoria d’Ajuntaments han fet refinançar i avui 
gairebé tots els Ajuntaments tenen la seva cartera a 10 ó 11 



anys. Amb això no hipotequem cap de les solucions que vulguin 
fer els consistoris que vinguin a partir  
de nosaltres, no hipotequen cap de les solucions que vulguin 
fer a nivell de política financera, i es trobaran una situació 
financera adequada a poder acometre totes les inversions que 
calguin. 
Pel que fa al programa d’inversions que s’haurà d’aprovar a 
mesura que hi hagi la voluntat de fer-les i el seu 
finançament, per tant l’únic que hem annexat al pressupost, és 
un programa que es pot veure modificat a la baixa i a l’alça 
segons s’executi l’any 1999. La quantitat global que es preveu 
d’inversió al municipi incloent-hi 4 obres que s’han començat  
aquest any 1998 però que bàsicament es finançat amb pressupost 
de l’any 1999 és de 1.262.500 pessetes, tenen la previsió 
d’estar finançats: 416.500 pessetes amb fons municipals, 
essent 34 amb finançament d’aquest any, 110 milions amb 
finançament provenint de venda de finques municipals i la 
resta, 272 milions amb endeutament. Ara bé és important 
destacar en aquesta part de finançament és per venda dels 
aprofitaments mitjos que tinguem de plans parcials que s’han 
d’executar en el proper anys, Soleia del Cosidor,. Can Oliver 
i Can Bogunyà. 
Hi ha cinc accions que formen part dels nous jaciments 
d’ocupació per a la sostenibilitat; estem fent l’auditoria 
ambiental del municipi i en surt unes propostes d’actuació que 
després han de conformar el que es diu agenda 21, i que són 
totes aquelles actuacions que a nivell municipal entenem que 
s’han de fer en l’àmbit del medi ambient. Amb això tirarem 
endavant una sèrie d’actuacions, la primera és fer l’oficina 
21, que amb un tècnic al capdavant, llicenciat en ambientals o 
enginyeria i amb un suport administratiu s’encarregui de 
vetllar pel desenvolupament de les mesures de l’agenda 21, que 
s’encarregui d’assessorar a les empreses, i vetllar per la 
quantificació de tot allò que surti del tema municipal 
específicament.                 
Hi ha quatre mesures més que hem posat com a possibles i que 
algunes ja les tenim determinades, el tema de les energies 
alternatives és un projecte que presentarem al Consell 
Comarcal, s’han de presentar abans del dia 18 i executar per 
tot l’any 1999, el projecte de les energies alternatives ho 
volem executar amb altres Ajuntaments  bàsicament en l’àmbit 
d’equipaments públics. En l’estalvi energètic, continuar amb 
el pla de substituir els llums blancs pels grocs. En el tema  
de control d’aigües  també es preveu la contractació d’una 
persona que ens faci el control dels abocaments al clavegueram 
i una actuació de dinamització de deixalleria en consonància 
amb les campanyes que es portaran a terme per tirar endavant 
la deixalleria. No obstant és un llistat obert per això 
l’agenda 21 farà agafar a l’Ajuntament uns compromisos en la 
línia de la  carta d’Aalborg; es va iniciar la via de 
l’associació amb diversos municipis per crear la xarxa de 



municipis cap a la sostenibilitat i estem en la comissió de 
municipis poc artificialitzats d’una manera activa, són un 
dels pocs municipis que en aquest moments estan tirant 
endavant auditories mediambientals i en aquest moment hem 
impulsat en el Consell Comarcal, juntament amb el municipi de 
Rubí que hi hagués una acció del pacte territorial per 
l’ocupació, de creació d’ocupació en jaciments per la 
sostenibilitat i gràcies a aquest impuls hem aconseguit que hi 
hagi una partida de més de 70 milions de pessetes, destinada a 
crear ocupació en aquest àmbit. 
Altres actuacions que cal destacar són: la Biblioteca Antoni 
Tort, tenim l’aprovació provisional i tiraríem endavant 
l’ampliació de la Biblioteca, 47 milions Generalitat i 47 
milions Ajuntament. Pressupostem ja per a l’any 1999 
l’ampliació de l’Auditori i Ateneu i l’arranjament de les 
deficiències a nivell de sonoritat, tot això vol dir la unió 
dels dos edificis, l’ intenció és crear un espai comú i també 
un espai de trobada abans o després de les actuacions i també 
de comunicació dels serveis que tenim en aquella zona. A 
nivell cultural: el projecte executiu del pont vell i el seu 
entorn, fem en la darrera fase de Castellar Vell que és a 
l’interior, a nivell medi ambiental hi ha dues actuacions: 
l’escola taller de Cal Botafoc amb  la creació d’uns 
itineraris per a conèixer totes les espècies que hi ha al parc 
natural i sobretot serà punt d’informació del parc de Sant 
Llorenç, això està pressupostat en 130 milions de pessetes, 
completem la zona esportiva de Puigverd, arrangem bàsicament 
l’aparcament i creem una nova zona d’ampliació de l’actual 
piscina amb espais per jocs i de solàrium. També habilitem el 
Casal de Joves i alhora s’habilitarà una de les dues piscines 
per a l’estiu. L’equipament del CAP, per compte de la 
Generalitat, 52 milions per mobiliari i per equipar-lo. La 
creació d’una partida per valor de 24 milions de pessetes, per 
crear nous espais a l’Institut, que garanteixin la qualitat 
educativa.  
Hi ha partida d’arranjaments urbans, l’adquisició d’un cotxe i 
d’un sistema de comunicacions per la Policia Local. Com a 
projectes tenim el del nou Casal d’Avis , projectem 
l’equipament de Can Carner i el de Cal Calisó i el de la Plaça 
Major, la tercera fase i última de la carretera de Sentmenat. 
El col·lector de Sant Feliu i l’ampliació i millora de la 
depuradora, la rotonda de la carretera de Sabadell a l’alçada 
del Supeco. 
Repeteixo que és un programa, una llista oberta, que es poden 
incorporar, veure,  prioritzar inversions. 
S’obra un torn d’intervencions amb el PSC, la Sra. Rosa Massot 
comença fent una reprovació pel retard en l’entrega del 
programa d’inversions, que encara que no s’aprovi ara, els 
interessos de totes aquestes actuacions queden recollides en 
el pressupost ordinari, perquè els crèdits s’han de pagar a 
dins del pressupost ordinari. 



A part de tenir molt bé els crèdits i baixar tots els 
ingressos, però tots els que tenim al Banc de Crèdit Local 
estan molt per sobre de la mitjana i representen 325 milions 
de pessetes, i a més a més no tots acaben l’any 2002. 
Aquest pressupost és el darrer de la legislatura, el darrer 
del segle i del mil·lenni. En la memòria es destaca que té 
importància pel futur Consistori, això significa que no ha 
pres en consideració el que l’any passat se li va dir, que era 
el pressupost base 0  La inèrcia del funcionament d’un ens 
públic tant important pel vilatans com és l’Ajuntament ens pot 
portar a la ineficàcia. 
Aquest any el pressupost de l’Ajuntament puja 1.510 milions de 
pessetes, el més alt de tots, en els ingressos per impostos 
directes, IBI, IAE, vehicles, plusvàlues, es pot dir que els 
castellarencs som uns bons contribuents, ja que estem per 
sobre del 90% els qui paguem religiosament els nostres deutes 
amb l’Ajuntament, però, pensem que hem de continuar i 
accelerar la tasca de la inspecció municipal pel frau a l’IAE, 
per obertura d’establiments etc.., també pensem que la revisió 
del cadastre, s’ha d’entendre amb valentia per evitar greuges 
comparatius entre les diferents zones del municipi però per 
evitar aquests greuges comparatius cal tenir en compte que hi 
ha una part del municipi que no se li té en compte que hi ha 
entrades de vehicles a les seves cases. És important per 
aquest any que per fi s’aplicarà el padró de l’any 1996 en les 
ajudes del fons nacional,. També destacar l’augment de 
l’aportació de la Generalitat a través del Fons català de 
cooperació. 
En el capítol de despeses,  hi anirà la previsió d’obligacions 
per a l’any 1998, aquí hi ha hagut una important  desviació a 
alça, hi havia un pressupost de 540 milions de pessetes per 
personal  i a final d’any es reconeix que hi haurà 559 
milions, ha pujat  19 milions més del que estava previst.  
Mirant el pressupost de l’any  1999 ens en anem a 20 milions 
més, tenint en compte que es diu que els manteniments generals  
es traslladen a empreses foranies, no s’entén com aquest 
capítol té aquests increments. 
Del pressupost de l’any 1995 al de 1999, en 4 anys hi ha hagut 
un increment en despeses de personal del 44%, gairebé la 
meitat, i això no ve donat per les puges d’acord al conveni de 
personal, sinó per l’augment de plantilla; després es regateja 
amb el nombre de Policies, i després passen coses, com que a 
la zona de Can Bages s’hi ha instal·lat una empresa, s’ha 
rebaixar el terreny, s’hi ha posat tanques, i  no se n’ha 
enterat ningú fins que tot ha estat instal·lat. Vint-i-cinc 
policies eren els que es necessitaven per a l’any 1996, han 
passat ja tres anys, la població ha augmentat en ens quedem en 
25. 
Pel que fa a l’apartat de subvencions no podem dir gaire cosa, 
no venen especificades i en les reunions per decidir com es 
distribueixen, es van acabar ja fa temps. Les subvencions 



s’acostumen a donar molt a la lleugera i les que en podrien 
gaudir tots, com seria l’ampliació dels cursos de natació pels 
infants de 2n curs de primària, no es fa. Falten beques per 
estudis o treballs d’interès local , tampoc està recollit el 
concurs de narrativa.  
En interessos i amortitzacions de capital per l’any vinent hi 
ha unes despeses de 214 milions de pessetes.  
Sobre el deute municipal, quan l’any passat vaig dir que 
arribaríem als 1.000 milions de pessetes, ara no només hi hem 
arribat, sinó que els hem passat, i per bastant,  perquè no 
són 1.100 com diu la memòria; sinó 1.165 milions de pessetes 
el deute que té en aquest moment l’Ajuntament, i aquest s’ha 
d’incrementar en 300 més.  Finalment la Generalitat no 
construeix l’escola nova, no surt recollit en el pressupost de 
l’any vinent, per tant aquest 1.500 milions s’incrementaran en 
200 més, si l’Ajuntament de Castellar i el Sr. Alcalde, 
mantenen la promesa d’avançar el diners, L’endeutament, tot i 
no arribar al 25% ens portarà greus problemes financers a la 
llarga, ja que l’expansió d’aquest municipi té un termini, 
Castellar, amb el nou pla urbanístic ha decidit que serà una 
ciutat que creixerà fins a un número determinat. El que fa que 
aquest Ajuntament vagi bé, és la gran expansió que hi ha en 
aquests moments, però aquesta arribarà un moment en que 
s’acabarà, queden poques zones urbanitzables que s’acabaran en 
la propera legislatura i  la zona industrial, com no 
s’arreglin les comunicacions, tindrà dificultats per créixer. 
L’Alcalde ens parla com estan de bé les finances del nostre 
municipi, però l’endeutament d’aquest any i tot el que queda 
pendent, en trobarem que per despeses corrents com són 
arreglar els carrers i voreres de la Vila, no ens en quedaran, 
i si a sobre quan acabem de fer una obra, com l’av. Sant 
Esteve, s’ha de desfer per revisar clavegueres o fer més 
embornals, no anem per bon camí.  
En el programa d’inversions tot i que ja sabem que no són 
motiu d’aprovació les seves conseqüències queden per molts 
anys en forma de préstecs que s’han d’anar tornant i entren en 
el pressupost ordinari. Les inversions previstes per l’any 
vinent  tant les que és fan per part de l’Ajuntament com per 
part d’altres Administracions; la Biblioteca , estem contents 
que es pugui fer, però quan nosaltres vam entrar en aquest 
Ajuntament ja estava previst fer l’ampliació, cada cop que 
s’acosten eleccions es torna a parlar de la biblioteca, i pel 
que fa a la resta d’obres primer s’haurà de veure els 
projectes i jutjar amb ells a la ma.      
L’ampliació d’espais multidisciplinaris a l’Institut és una 
obra necessària i ben aviat és mostrarà insuficient pel 
creixement del número d’alumnes. El projecte del nou institut 
s’ha d’accelerar, ja sabem els anys que costa aconseguir-ho. 
En l’àmbit medi ambiental i de promoció econòmica, estem 
d’acord amb les inversions, en l’àmbit esportiu molt bé 
l’acabament de les pistes d’atletisme i l’ampliació de la 



piscina coberta, i referent a la zona esportiva del carrer de 
Sant Feliu, proposeu mesures en el programa d’inversions que 
no són conegudes per la comissió d’esports i joventut. S’havia 
parlat en un principi de fer un projecte global, no de 
començar a fer coses i després ja es veurà, després de donar-
les com a definitives i posar-les en el programa d’inversions, 
és fa una reunió per parlar-ne, quan tot ja està dat i beneït. 
Per últim es garanteix una situació financera sense tensions, 
amb un pressupost de 400 milions de pessetes en inversions, 
insinuant que una bona part d’aquests diners  es finançaran 
amb la venda de terrenys de la Soleia del Cusidor i Can 
Oliver, però si encara no estan urbanitzats?. Trobem a faltar 
en les inversions de l’any vinent un semàfor  a la ronda 
Tolosa per accedir a les pistes d’atletisme  així com les 
mesures correctores per controlar la velocitat. 
Si hem de resumir que ens sembla el pressupost d’aquest any 
hem de dir com sempre, que hi trobem un problema de manca de 
sensibilitat i d’una concepció prou sincera de com volem el 
nostre municipi, l’equip de govern s’omple la boca amb 
paraules com medi ambient, agenda 21, noves ordenances, i 
alhora de la veritat ens trobem amb una manca de sensibilitat 
en tots aquests temes, continua havent-hi abocadors 
incontrolats que surten com bolets, i encara que es netegin, 
tornen a sortir en pocs dies, i ni tant sols s’hi posa un 
rètol de prohibit abocar. El manteniment en general d’aquest 
poble i la neteja viària deixen molt que desitjar, hi ha 
desperfectes a la via pública que s’avisa, moltes vegades, per 
part dels veïns, i no s’arregla fins al cap de dies i fins i 
tot mesos, voreres que han de construir els veïns i que no es 
controla que es faci per part de l’Ajuntament, contenidors 
posats de tal manera que priven la visibilitat. Adhesió al 
Consorci Local i Comarcal de Comunicació de Catalunya , jugant 
més a fer partit que municipi. Ordenances que s’aproven perquè 
queda bé, però que no es vetlla pel seu compliment: soroll, 
publicitat a les bústies, etc, manca de seguretat viària, 
passos zebra esborrats o que falten tanques a les sortides 
dels centres escolars, aparcaments per minusvàlids, que no hi 
són,  subvencions  atorgades sense ni comentar-les, control de 
funcionament de l'escola d’ música i la seva oficialització 
que pràcticament s’ha oblidat , contractació de personal amb 
uns criteris amb els quals no s’hi esta gens d’acord, algun 
col·lector de Can Bages que no funciona i aboquen les aigües 
directament, i que no es farà res, fins que els mitjans 
d’informació ho diguin, per tot això el nostre vot serà en 
contra del pressupost. 
Continua el Sr. Jordi Permanyer per ERC dient que sembla ser 
que sigui més important el programa d’inversions que el propi 
pressupost, no tenim la relació del patrimoni municipal, 
tampoc la relació de les subvencions que s’han donat a les 
entitats i els criteris que s’han fet servir per donar-les. 
S’ha parlat de venda de patrimoni, preguntem quin patrimoni és 



?. S’ha dit en vàries ocasions que és un pressupost 
continuïsta per part de l’equip de govern, nosaltres veiem que 
pateix dels mateixos vicis, un dels quals és anar incrementant 
paulatinament les despeses de personal, s’incrementen també 
les despeses de subministrament elèctric, neteja, calefacció, 
de locals municipals. 
Aquestes són pràcticament les úniques partides que pugen en 
relació a l’anterior, l’any passat ja vam tornar a reclamar 
que s’avances cap a l’elaboració d’un pressupost  en base 0, 
fem pressupostos partint de projectes, d’uns objectius clars i 
de serveis, sobretot  els que ha de prestar l’Ajuntament i els 
que repercuteixen directament a les persones, Valorant el seu 
rendiment social, l’organització i els recursos humans, i 
acabant per fer una política global i transversal de les 
diferents regidories. D’aquesta manera s’evitaria que aquestes 
regidories  no tinguin cap connexió entre elles i evitaria que 
aquestes regidories esdevinguessin petit regnes de taifes. El 
Sr. Alcalde diu en la memòria del pressuposts que, amb l 
‘execució de la quarta escola, la remodelació de la plaça 
Major i Cal Calisó, i l’acabament de la ronda de Tolosa i 
d’altres inversions menors, els equipaments i les 
infrastructures de Castellar hauran superat l’etapa que les 
necessitats anaven per davant de l’execució de les obres . El 
fort creixement del municipi l’estem patint ara com un 
col·lapse de les vies de comunicació, els equipaments 
escolars, el nou centre d’atenció primària ja veurem quin 
temps aguantarà amb l’espai que té previst.  
En resum i sobretot en el tema d’inversions pensem que s’està 
fent una política de cara a la façana però de molt poc 
contingut social, que serveixi per millorar el benestar dels 
castellarencs i eviti tots aquest problemes del dia a dia que 
el ciutadà ho pateixen més que gaudir d’una magnifica 
instal·lació un dia concret, amb molt poques inversions 
tecnològiques tot i que se n’ha parlat d’alguna com el pacte 
territorial d’ocupació via consell comarcal. Aquest tipus 
d’inversió per mitjà de l’estalvi generaria una rebaixa en les 
despeses del pressupost ordinari. 
Hi ha una sèrie de temes que no s’hi ha volgut entrar i que 
queden penjats: els habitatges de lloguer, nosaltres pensem 
que ja s’haurien d’haver previst, l’Ajuntament ho hauria 
d’assumir, els habitatges estan a uns preus que fan que una 
franja important de població no hi puguin accedir, i no està 
previst ni a curt ni a mitjà termini. S’ha parlat d’una 
inversió que unirà l’Ateneu i l’Auditori, tot i que la 
inversió està bé, pensem que no farà la funció que caldria, 
trobem que falta recuperar una mena de casal de cultura que 
abans representava l’Ateneu i que fes la funció que feia. La 
connexió ajudarà, però s’ha de canviar la filosofia de 
funcionament de l’Ateneu per què això esdevingui de veritat un 
casal de cultura i no que es vagi ocupant constantment per 
diferent regidories de l’Ajuntament. 



Sobre els nous espais de l’Institut, tal i com hem dit 
nombroses vegades era evident que quedés petit, en el moment 
de construir-ho ja es veia petit, i si recordeu ja us anàvem 
dient que es perdien espais. Volem recordar un cop més que 
hagués estat positiu el rendiment social d’un equipament, que 
ja vam manifestar en el seu moment, com el nou pavelló que vam 
proposar que s’estudies com a mínim la possibilitat de fer-lo 
al costat de l’Institut, hi cabia i hi havia espai i més si 
l’Ajuntament no s’hagués venut el solar del costat per fer-hi 
pisos, encara millor i amb això haguéssim alliberat d’una part 
important de l’espai que ara esta col·lapsat de l’Institut i 
haguéssim obtingut un rendiment social molt superior del que 
té actualment en pavelló, amb horaris fins a les 4 de la 
tarda, que ara no està utilitzat. 
Torno fer menció de l’oficina 21 i aquestes energies 
alternatives i d’estalvi energètic, però per exemple, en 
aquest edifici de l’Ajuntament hi ha un estudi de l’Institut 
Català d’Energia on recomana la realització d’una sèrie de 
mesures i de propostes que van cap aquest estalvi energètic, 
però no s’ha dut a la practica. S’ha parlat del canvi 
continuat de les llums blanques per les grogues, però hem de 
dir que és continuen instal·lant llums blanques amb 
instal·lacions que són noves, com la zona de jocs infantils a 
la plaça Major etc...  
En quan a les inversions hi ha un tema que per nosaltres és 
prioritari, i és l’acabament de la ronda, en aquest programa 
d’inversions si ha posat , i s’ha eliminat la tercera fase de 
la carretera de Sentmenat i que es va per l’acabament de la 
ronda. 
Per acabar la nostra felicitació per l’equip de govern per 
anar portant a terme alguns dels objectius que des del grup 
d’ERC hem anat impulsant, entenem que queda molt per fer, i 
sobretot pensem que el que queda per fer és mentalitzar-s’ha 
per tal de tenir una visió més global que afecti a totes i 
cadascuna de les accions municipals i no només en alguna 
puntual, cap aquella política de col·laboració entre totes les 
conselleries. El nostre vot serà en contra. 
Continua el Sr. Josep M Gallés pel PP tot destacant la 
responsabilitat política que representa aquest pressupost de 
l’any 1999, ja que cal deixar les coses ben encarrilades per 
què el proper més de juny hi ha eleccions municipals i potser 
no continuïn les mateixes forces polítiques. 
Tot seguit passa a destacar alguns aspectes del pressupost 
ordinari: 
- urbanisme, s’ha comentat la possible desacceleració en la 
construcció d’habitatges    
i això comportaria un increment en el preu dels habitatges i 
una baixa de la feina del poble. Sobre la zona de la Soleia 
del Cosidor caldria, un cop es presentessin els projectes 
posar en marxa el tema de la urbanització, així com també 
accelerar  la segona fase del Pla de la Bruguera, no poden 



caure en el desencís de manca d’activitats que juntament amb 
la indústria són la vitalitat de la nostra Vila. M’agradaria 
afegir el retard que hi ha en donar una solució a l’assumpte 
de les naus de la Tolrà, si es segueix en aquesta tònica en 
lloc dels set anys que es parlava de termini, ens posarem a 9 
anys. Finalment sobre el polígon industrial de Can Bernabé 
entenem que s’hauria d’activar o crear per dins de 3 ó 4 anys 
alguna altra zona que podés reportar els conseqüents recursos 
als nostre Ajuntament. 
- padró: és un punt prou important i que se n’ha parlat molt 
aquest any, esperem que el Govern en aplicació dels fons 
nacional de cooperació ens doni la solució millorant la 
financiació de recursos del nostre municipi. 
- impostos i taxes : veiem que l’IBI puja uns 340 milions de 
pessetes, l’IAE a pesar de la seva congelació va pujant la 
xifra d’ingressos a 134 milions, això es una satisfacció per 
l’increment dels negocis i vitalitat del nostre poble. 
L’abastament d’aigua  dona 140 milions en quan a serveis. Ens 
crida l’atenció el constant increment de  l’impost sobre 
vehicles. 
- governació: ens crida l’atenció una partida de senyalització 
que puja unes 500.000 pessetes, quan cada moment estem fent 
moviments de crèdit respecte a aquest capítol, no entenem per 
quantes senyals donarà aquesta partida, necessitem solucions 
per l’aparcament.   
- ensenyament: ens sobte que tant la neteja com la calefacció, 
desglossades, siguin aproximadament les mateixes xifres . 
- promoció econòmica: som del parer de promocionar al màxim i 
intensificar les gestions a prop de les empreses.      
- sanitat: aprofitant el tema del pressupost ens hem de 
felicitar pel tema del pla municipal de salut que es porta a 
terme. 
- medi ambient: veiem un capítol dels serveis de manteniment 
respecte a l’àrea de passeig, illes i pedrissos, que 
considerem molt elevat si es que es manté l’acord del treball 
dels minusvàlids, que es va pactar en el seu moment. 
- plusvàlua: és ha cridat molt l’atenció pel seu augment, 
pensem que és degut al fort increment immobiliari d’aquests 
dos anys.  
- subvencions: hem de confiar i creure que aquest any els 
ingressos que ens arribaran d’altres Administracions, 
Generalitat, Diputació, Fons Europeus, etc.. ens arribin en 
més fluïdesa.   
- impostos: les xifres ens diuen que aquest any ens anem a un 
45% dels recursos, quan l’any passat va ser 40’62%, se’ns ha 
dit que aquesta diferència queda vinculada a la partida de la 
Regidoria d’ Obres.   
Tenim dubtes en quan a la memòria que presenta l’Alcaldia 
respecte a que els pressuposts han estat sempre liquidats amb 
superàvit real, crec que s’hauria de reflexar i beneficiar als 
ciutadans de Castellar i en especials als proveïdors que 



col·laboren amb l’Ajuntament escurçant al màxim  els 
condicions de pagament. 
En base a l’exposat, considerem l’actual pressupost equilibrat 
dins del que cap, i a la vista dels resultats potser 
l’increment de les taxes al tipus de l’1’8  hagués hagut de 
ser 1’6% per beneficiar als ciutadans.    
Pel que fa a l’endeutament se’ns parla d’una xifra de 1.100 o 
1.200 milions de pessetes i que l’equip de govern la considera 
prou acceptable, el grup no ho considerà així, els 
endeutaments mai han estat acceptables ni bons, si més no 
reflexen un desequilibri continuat.  
Pel que fa a les despeses creiem que no hi ha un control prou 
acurat, tot seguit passa a fer una relació de despeses. 
 - obres i serveis: demanem  que al menys s’intenti mantenir 
els mateixos equips de personal que es desplacen a les 
urbanitzacions i Sant Feliu del Racó, per què així coneixen 
les mancances, i hi guanyarem en eficàcia.      
- inversions: veiem que aquest any les inversions doblen o 
superen les d’anys passats, no sabem a que és degut ja que 
superen tots els límits d’espectacularitat,   dona la sensació 
que ens sobren els diners. 
Ens agradaria saber les partides d’inversions reals, tots 
volem el millor pel poble, però creiem que s’ha de tenir 
serietat en la seva puntualització, es fan masses  obres a la 
vegada. 
Per acabar el Sr. Josep Rodés per IC manifesta l’abstenció. 
El Sr. Alcalde intervé per respondre les intervencions fetes, 
comença dient sobre les inversions que al ser un programa no 
es poden preveure a un llarg termini, es van fen a mesura que 
va sortint la necessitat.  
Continua dient que no coneix cap Administració que treballi 
amb un pressupost en base 0, si comparem trobem que les ratios 
de cada any segueixen sent les millors dels nostre sectors de 
població, per tant no tot deu ser mal fet.    
En el tema del global de la deute recordar l’any 1991, 700 
milions de pressupost, 700 milions de deute; avui 1.510 
milions de pressupost, 1.160 milions de deute, però amb unes 
circumstàncies molt diferents, ara iniciem un endeutament per 
sota del 14% i serà impossible que arribem al 25%.  
Fent una mica de repàs dir que la tasca de la Diputació és de 
suport puntual als Ajuntaments, la Generalitat a través del 
pressupost d’inversions, aquest any ens aportarà 445 milions 
de pessetes en el pressupost d’inversions, amb això vull dir 
que la Generalitat ja ha aplicat els criteris del padró del 
1996. 
Fent menció a l’increment del capítol I, de l’any 1991 i fins 
el 1998, només amb la policia ens anem als 90 milions de 
pessetes d’increment, s’han fet dues valoracions de llocs de 
treball perquè les que hi havia eren baixes, s’hi ha d’afegir 
dos fets; 1.- que el municipi creix i per tant s’ha 
incrementat la plantilla global i 2.- tenim també que a l’any 



1996, els funcionaris van passar a pagar de seguretat social 
un percentatge molt superior, per tant aquesta partida és tan 
elevada.  
Sobre les subvencions i en concret el curs de natació, aquest 
anys ens hem compromès amb les escoles a donar la mateixa 
quantitat de subvenció que es donava, tot i traient les cinc 
auxiliars que hi havia, per tant els criteris sobre que  
cobrirà aquesta nova subvenció ja els fixarem, ara de moment 
tenim clar que es subvenciona tots els alumnes de 1r, més 
cursos, ja es veurà. 
Sobre els capítols 3 i 9 dir que estem en una situació molt 
envejable, el deute és sanejat, sense pressuposts deficitaris 
i amb la possibilitat de pagar un 40 per cent de 
l’amortització en 4 anys . 
S’ha parlat de l’escola nova aclarir que la biblioteca i 
l’escola nova no estaven en els pressuposts de la Generalitat, 
la biblioteca està en el Pla d’Obres i Serveis específic per 
biblioteca i per tant no hi surt, i l’escola tot el primer 
tram que sortia en el pressupost de la Generalitat era de 
l’any 1997 i el segon tram era de l’any 1998, no hi havia cap 
partida nova, tot era acords ja presos per Gisa, empresa 
pública, i en aquest pressupostos el que es paga és 
l’anualitat de l’any d’actuacions finançades, amb això vull 
dir que ja no ho té ensenyament, sinó finances des de fa 4 o 5 
mesos i ara només cal que s’adopti l’acord.  
Passant a un altre tema, a l’av Sant Esteve només es va fer 
les voreres, les clavegueres i embornals no es van fer, i es 
faran ara. 
Sobre l’Institut dir a part de fer les gestions que calguin 
per demanar la construcció d’un nou edifici,  que s’hi 
l’institut podés utilitzar-se més hores de mati i tarda, si 
els desdoblaments no fossin els que són etc.. teòricament 
aquests espais encara hi serien. En un principi es va pensar 
en un Institut per 950 alumnes, actualment n’hi ha 980, ara el 
que es fa és atenent una inquietud que ens fa arribar el 
mateix centre per fer espais alternatius, i tal com s’ha fet 
en altres casos de primària ens avancem i l’Ajuntament hi 
aportarà 20 milions, s’ha de fer perquè els arguments de 
número de metres, alumnes, hores i desdoblaments, en aquest 
moment no són prioritats com inversió respecte al global de 
Catalunya.  
Del tema esports i joventut només hem fet un indicatiu del seu 
cost tot i no tenir encara el projecte. 
Sobre el semàfor de la ronda de Tolosa, està inclòs dins del 
que ha de fer la Generalitat a la segona fase del Pla de la 
Bruguera, i com que hi ha partida en els pressupostos crec que 
es farà. 
Sobre la depuració d’aigua val a dir que de cara a l’any 2.000 
tot Castellar, polígons industrials, Sant Feliu, 
urbanitzacions, ha de passar per col·lectors municipals i per 
depuradora municipal . 



Tot referint-se a la intervenció d’ERC i sobre si el programa 
d’inversions és electoral, dir que cada any en el programa 
d’inversions s’hi posen totes les intervencions a fer en el 
municipi, i si fos així hauria de valer el de l’any passat, ja 
que pel que fa a aquest any la majoria no només no s’acabaran 
aquest any, sinó que alguna potser n’hi s’iniciarà. 
Sobre el tema de les concessionàries i l’acumulació del deute 
dir que el que són empreses públiques si que hi ha l’obligació 
de consolidar pressupostos, la resta són concessionàries que 
assumeixen dins del seu risc un endeutament per fer aquella 
concessió.  
Pel que fa al tema de la transversalitat i coordinació entre 
regidories, dir que un dels programes de la valoració dels 
llocs de treball que consisteix en això, l’Ajuntament ha 
passat d’un organigrama gairebé jeràrquic inclòs la 
distribució política de les responsabilitats, hem passat a un 
organigrama transversal i funcional, amb això vull dir que a 
través de la creació dels coordinadors d’àrea, regidories 
específicament dalt de tot d’un organigrama administratiu, no 
hi són, les regidories funcionalment connecten amb les àrees i 
a partir d’aquí es generen les responsabilitats de cada  
departament, i això soluciona molts problemes de coordinació, 
contacte, etc.. A través d’aquestes àrees entenem que 
millorarem els processos de la feina. 
Sobre el tema del CAP diré que no serà insuficient, de 
referència tenim 27.000 habitants, nosaltres, amb la suma de 
Sant Llorenç i de Sentmenat estem al voltant del 24 i 25.000 
habitants, és de les baixes.  
Del contingut dels pressupostos destacar que aquesta 
legislatura s’ha distingit en que el contingut social, la 
política d’inversió social, començant pels programes de 
benestar socials, des del pla de salut fins a les polítiques 
de promoció econòmica. 
Per l’Escola taller hauran passat 42 persones de les quals 
totes 42 han trobat feina,   tota la política de formació que 
hem fet i passar dels 950 aturats de l’any 1995 als 580 
d’avui, també és política social. Malgrat això sempre es veu 
més la política de totxo que qualsevol altre.  
Pel que fa als habitatges socials i els habitatges de lloguer, 
us diré que si el tema de la Tolrà acaba bé, tenim lligat un 
tema de creixement puntual de 70 habitatges plurifamiliars a 
l’any, tenim 3, 4 reserves per fer habitatges plurifamiliars, 
però se n’ha de parlar per saber quan es posa al mercat i en 
quina velocitat. 
S’ha esmentant també el tema de l’estalvi energètic, d’aquest 
estalvi en l’edifici de l’Ajuntament s’està  a l’espera 
d’adjudicació, per fer la substitució de les llums. També val 
a dir que hem estat un dels primers municipis en acollir-se a 
l’estalvi energètic, energies alternatives sostenibilitat etc, 
i l’hem preconitzat des de que vam aprovar la carta d’Aalborg 
i ens vam comprometre sempre en actuacions globals i 



genèriques, sempre hem estat els primers en pujar al carro, 
tant en el tema del Pla General que, pocs municipis han 
aplicat el concepte de sostenibilitat, com en el tema de 
l’Auditoria, com ara que hem pogut agafar aquesta línia que 
coincideix en quan començarem l’agenda 21 i acabarem 
l’auditoria, per tant en totes les mesures que surtin 
d’estalvi energètic, de propostes medio ambientals, de 
sistematitzar totes les inspeccions, tot això ens coincideix 
amb la política europea de nou jaciment d’ocupació en la 
sostenibilitat, promogut entre Rubí i nosaltres. 
Sobre les llums grogues en zones d’esbarjo, val a dir que en 
llocs tipus places es segueix recomanant llum blanca per un 
tema de qualitat de la llum.  
Sobre l’acabament de la ronda dir que s’ha de prioritzar però, 
el Pla Parcial ja de pagar la part que li pertoca, aquell Pla 
són 54 habitatges que tenen un benefici a canvi de més 
viabilitat, però com que és un resto que al no ser interurbà 
difícilment  es prioritzarà aquesta inversió. La rotonda és el 
principi del final de la ronda, no és una actuació aïllada, 
per això hem retardat l’inici de la rotonda perquè amb el 
col·lector encara no havíem arribat a un acord sobre les 
terres i donant-se més temps per tenir el projecte i sobretot 
canviar el sistema d’actuació de compensació a cooperació, el 
pla parcial assumirà la seva part, l’Ajuntament la seva, el 
col·lector es farà i tot això coincidirà amb el temps, perquè 
la tramitació ens portarà a que en 4, 5 mesos estigui feta la 
rotonda, que paral·lelament es faci el col·lector i que 
mentrestant s’hagi desencallat el tema de la cooperació i 
poder donar a comptar les dues fases del que queda de ronda de 
Llevant.  
Per acabar contestant la intervenció del PP diu que la 
presentació de la memòria era fer una mica de balanç ja que el 
detall dels pressupostos es gairebé el mateix de l’any passat, 
perquè el que l’Ajuntament ha de fer en l’ordinari varia poc, 
també en la memòria s’ha volgut valorar l’evolució del 1995 
fins el 1999, que ha estat positiva totes les ràtios ens ho 
diuen, s’han fet moltes inversions i tot i això no hipotequem 
cap inversió futura i que l’equip de govern que entri a partir 
de l’any 1999 tindrà una situació financera correcta. 
Sobre el dèficit no n’hi ha, en tot cas és endeutament, estem 
en el 13’7% que és de la franja baixa.  
No es cert que els pressupostos d’inversions doblin els d’anys 
anteriors, l’esforç d’endeutament que es fa el pràcticament el 
mateix i només varien les intervencions que facin altres 
Administracions al municipi. 
Sobre les inversions, l’Ajuntament es compromet a fer les 
inversions que té previstes, i pel que fa al tema de la 
construcció discrepem,  ja no farem cap  pas per accelerar-ho, 
eren cinc anys a partir de la urbanització, per tant l’any 
2.000 es sol·licitarà el permís i les primeres cases fins al 
final del 2.001, i podem assegurar en vuit anys hi haurà un 



ritme continuat sense caure, per això hem reconvertit part del 
pressupost ordinari reforçant altres partides perquè aquesta 
no baixarà, el mateix passarà amb la Soleia, la construcció 
serà limitada. 
En torn de replica intervé la Sra. Rosa Massot dient, que 
caldria començar a pensar en fer un replantejament  polítics, 
tècnics i funcionaris d’una Regidoria i començar a treballar a 
fons. 
I sobre el col·lector de Can Bages, cal controlar com surten 
les aigües de les empreses, no és un problema de Sabadell, les 
aigües que s’hi tiren estan sense controlar. 
Per ERC el Sr. Jordi Permanyer comenta que s’ha comparat amb 
altres Ajuntaments les ratios, però cal tenir en compte que hi 
ha diferents sectors que ho fan variar i no s’hi val només 
fixar-nos només en el que ens és favorable, cal veure tots els 
components, començant en que no tots els Ajuntaments tenen els 
mateixos recursos, i hi ha altres factors que fan que puguin 
variar. 
També sobre el tema de la plantilla i del servei al ciutadà, 
s’ha reconegut per part de l’equip de govern i de l’Alcalde 
que calia una reestructuració per donar un millor servei 
d’atenció al ciutadà, pensem que és important per poder 
valorar el grau de satisfacció d’aquests serveis prestats.       
Sobre el que hem dit del CAP tant de bo que no es faci petit, 
però compren l’àrea de Sant Llorenç i Sentmenat  i són pobles 
que creixen, per tant és un tema que caldrà estar-hi a sobre. 
Estem d’acord en que els pressupostos s’han millorat molt en 
comparació amb el que s’havia fet en l’àmbit social en anys 
enrere, però per nosaltres entenem que encara es poc en 
comparació pel que falta per fer, hi ha poc pressupost i 
s’hauria de destinar-hi més. 
I per acabar sobre el tema de l’estalvi energètic i el de la 
sostenibilitat, carta d’Aalborg, ja ens agrada, perquè són 
propostes que van sortir també del grup d’ERC i que han tirat 
endavant i col·laborarem en tot allò que faci falta, però 
també val la pena recordar que sostenibilitat agafa consums, 
contaminació, vies de comunicació i que tot això ja s’hauria 
d’haver parlat abans de la revisió del Pla General que agafava 
els polígons I, Can Oliver, Can Carner i la Soleia que 
representa un increment important. 
El Sr. Acalde menciona que tot el que sigui sistematitzar les 
coses i tot el que sigui racionalitzar-les és millor. 
Sobre el col·lector de Can Bages,  dir que hi ha un col·lector 
de la zona sud del Pla de la Bruguera que està espatllat per 
les bombes, ara s’està reparant, pel que fa al nou col·lector 
fins a Sant Feliu ens soluciona el problema gros de la 
població.  
De l’Av. Sant Esteve val a dir que les voreres son de la mida 
que han de ser, es va ser un pressupost específicament per 
voreres, en el tema de l’aigua s’hi ha actuat posteriorment. 



S’ha parlat també del tema de les reserves de sòl per 
habitatges socials i cal valorar en conjunt el que tenim i 
treure habitatges socials en un moment determinat ens suposa 
la responsabilitat que aquells que trèiem ara, l’endemà ja no 
el tenim, per tant cal veure en global quina situació és més 
angoixant pel municipi.  
VOTACIÓ: FOU APROVADA PER MAJORIA ABSOLUTA, AMB EL SEGÜENT 
RESULTAT: 
       Vots a favor: NOU (9) dels regidors de CiU. 
       Vots en contra: SIS  (6) dels regidors del PSC i ERC, 
       Abstencions:  DUES (2) dels regidors del PP i IC 
 
 
 12.- ASSUMPTES SOBREVINGUTS 
 
12.1.- Votada la urgència d’aquest primer tema, s’aprova per 
unanimitat, s’inclou en l’ordre del dia de la sessió, a 
continuació, posat a votació, s’aprova per unanimitat. 
“Els portaveus dels grups polítics de l’Ajuntament de  
Castellar del Vallès, reunits en data d’avui, diuen: 
ATESA la preocupació de tots els grups polítics pel bon 
funcionament de l’Administració municipal, i d’una manera molt 
especial, en tot el que fa referència a l’atenció al ciutadà. 
ATESA la política de recursos humans d’aquest Ajuntament, que 
ha iniciat un control dels processos administratius per tal 
d’aconseguir major eficàcia i qualitat en el funcionament de 
les diferents àrees municipals. 
ATÈS el marc jurídic que representa el Reglament Orgànic 
Municipal, i per tal d’assegurar els drets dels ciutadans, 
respecte el bon funcionament de l’Administració local. 
A l’Ajuntament Ple es proposa l’adopció dels següents 
ACORDS: 
PRIMER.- Estudiar la inclusió en el ROM, d’una via de 
seguiment dels suggeriments, queixes i peticions que es 
presenten a l’Ajuntament, i en el seu cas, assegurar un tràmit 
ràpid i útil, si s’escau, per l’efectiva i ràpida resposta 
d’aquells expedients, peticions o suggeriments que presentin 
un retard injustificat. 
SEGON.- Mentre no s’adopti una altra fórmula per que tots els 
grups polítics puguin fer-ne un seguiment adequat es lliurarà 
una còpia mensual de comunicacions, suggeriments, queixes que 
es presentin a l’Ajuntament. 
TERCER.- Aquesta comissió es marcarà un termini màxim de sis 
mesos per a poder incorporar aquest nou mecanisme al ROM.” 
 
 13.- SUGGERIMENTS I PREGUNTES 
 
Comença pel PSC la Sra. Pilar Llaquet   preguntant: 
-  sobre el col·lector, s’ha dit que l’Incasol ja se’n fa 
càrrec, però trigaran molt a tenir-ho arreglat del tot?. 



L’Alcalde contesta dient que ja és un acord de fa tres 
setmanes, hi ha una empresa adjudicada per fer-ho, no obstant 
quan s’acabi tot el sector de Can Bages s’haurà de revisar tot 
aquell sector. 
Continua la Sra. Pilar Llaquet preguntant sobre el tema de 
SATINA, però a la vista de la reunió convocada esperarem per 
veure que es decideix. 
- i per acabar l’arranjament de la vorera entre els carrers 
Pare Borrell, Lleida i Girona, perquè a part de les vegades 
que ho hem demanat, també hi ha dues peticions fetes a 
l’Ajuntament. 
L’Alcalde passa a explicar que la casa que fa cantonada s’ha 
arreglat ara amb el Pla General, abans era una zona verda 
privada, jurídicament fins que no hi hagi l’aprovació 
definitiva això no es podria exercir, però agafem el compromís 
que abans del proper Ple, si no ho han fet, farem un Decret 
d’execució subsidiària a càrrec del seu aval. 
Per ERC el Sr. Jordi Permanyer menció que hi ha temes pendents 
del Ple del mes de setembre: 
- els plafons a les entrades de les urbanitzacions i Sant 

Feliu. 
-  La comissió per la organització de la fira d’entitats. 
-  Estudiar el tema dels aparcaments de les bicicletes i el 

seu foment        
- cartells sobre venda de naus industrials en un terreny 

municipal. 
- Sobre els refugis. 
A continuació passa a demanar: 
- col·locar cartells informatius sobre les edats que els nens 

i nenes poden utilitzar determinats jocs infantils. 
- Recordar el tema de més contenidors d’escombraries, sobre 

tot en el polígon I. 
- El final del carrer de la Garrotxa, és un tema per què els 

tècnics informin i parlar-ne en comissió, estan fent 
moviments de terres, el clavegueram  desemboca directament  
cap al Torrent. 

- El consell comarcal ha creat la comissió per la xarxa de 
camins dels municipis, el reglament de l’accés motoritzat, 
caldria parlar-ne tots i fer la proposta al consell 
comarcal. 

- Els aparcaments reservats per l’Ajuntament, proposem que 
s’eliminin, ja que se’n fa un ús abusiu i proposem que només 
es reservi un aparcament per la Policia Local i per 
minusvàlids. 

- Degut a l’adhesió a la plataforma pro seleccions catalanes 
proposem que l’Ajuntament enviï una carta a les entitats 
esportives comunicant aquest fet i que donin felicitats per 
a la recollida de signatures. 



- I el partit del TDK i el Barça, volem preguntar qui se’n fa 
càrrec del que val, si hi ha dèficit , que ho paga?. Sembla 
ser que hi ha hagut queixes. 

- Fent referència al CB Castellar, dir que ens sembla 
incoherent, ja que l’Ajuntament ha eliminat per consens les 
places d’objecció de consciència i que una entitat creï 
places d’objecció, i més amb els lligams que hi ha entre la 
junta directiva i l’Ajuntament.  

Intervé el Sr. Francesc Deu per ERC per comentar la sorpresa 
de l’anunci en un diari que Castellar hagi demanat la 
construcció d’un hipòdrom i un complex d’oci. 
L’Alcalde manifesta la desconeixença del tema. 
Continua el Sr. Deu dient que es fan reunions per fer coses i 
moltes vegades es fan actuacions sense que se’n digui res. 
Finalment intervé el Sr. Josep Gallés del PP preguntant sobre 
la visita feta a Sant Feliu del Racó i fer un recordatori de 
les coses que calia arranjar. I el prec que aprofitant 
l’arranjament de la carretera de Castellar a l’Airesol, 
s’aprofités per l’arranjament del camí que va fins a la 
cruïlla de Sant Feliu. 
 
 
I no havent-hi cap cas més assumptes a tractar, essent tres 
quarts de dotze de la nit,  s’aixeca la sessió de la qual 
s’estén la present Acta que signa com a fedatari d’aquests 
acords el Secretari, amb el vist-i-plau del Sr. Alcalde. 
 


